
ročník  IV. číslo 1 / 2012

1 zámek 2 sklenářství 3 rolník 4 deput. domek 5 budova česač. chmele 

6 Obecní úřad 7 hotel Praha 8 hájovna 9 česká škola 11 malorolník

12 rolník 13 zámečník 14 rod. domek 15 rolník 16 sedlář 

17 malorolník, kolář 18 malorolník, truhlář 19 hodinář 20 rolník 21 obchod koloniální

22 hostinec 23 obchod  potravin 24 textilní obchod 25 rod. domek 26 zeměděl. - drogérie 

27 sedlář 28 obchod koloniál 29 obuv Baťa,obchod 30 klempířství 31 železářství

32 farní úřad 33 rolník 34 obchod koloniál 35 květinářství 36 obchod, oprava obuvi

37 rolník 38 zeměděl.,autodílny 39 drogérie 40 řeznictví 41 hostinec, rolník

42 rolník 44 německá škola 46 zemědělství 47 bednář 48 pivovar 

49 deputátní domek      50 rod. domek 51 zemědělství 52 zámečník 56 rolník

57 zemědělství 58 zemědělství 59 rolník 60 rolník 61 hostinec, řeznictví

62 zemědělství 63 hostinec, rolník 64 malorolník 65 malorolník 66 krejčovství 

67 truhlář,          
malorolník

68 chudobinec 69 zemědělství 71 výměnkářský 
domek 

72 hospodářské  družstvo 

73 zemědělství 74 rodinný domek 75 malorolník 76 rodin. domek 77 rodinný  domek 

78 rolník, obchod 79 zelenina, obchod  80 zemědělství 81 malorolník 82 zemědělství 

83 výměnkářský 
domek 

84 zahradnictví 85 neznámo 86 rod. domek 87 papírnictví 

88 galanterie 89 holič, truhlář 91 byty pro úředníky       
velkostatku

92 zemědělství 93 rolník

94 švec 95 rod. domek 96 malorolník 98 rod. domek 100 malorolník

101 rod. domek 102 malorolník 103 rolník 104 truhlářství 105 obchod s dobytkem

Téměř každý z nás ví, že 14. února je svátek sv. Valentýna. Srdíčka, kytičky, drobné dárky nám      

obchodníci nabízejí už od Nového roku. Ale že celý tento týden je týdnem manželství, ví málokdo. 

V poslední době se manželství stává něčím snad až archaickým a mnoho mladých se mu vyhýbá. 

Proč?  Ve Francii, v Itálii, Bělorusku a v dalších zemích je hezkým zvykem, že novomanželé v den 

svatby pověsí na zábradlí mostu pevný zámek,  zamknou ho a klíče zahodí do vody .  Ono totiž slíbit 

někomu věrnost, lásku, společné soužití v dobách dobrých i zlých, zavazuje člověka k odpovědnosti. 

K odpovědnosti na celý život. A přesto nebo právě proto máme kolem sebe tolik příkladů z našich ro-

din. Schválně, vzpomenete si, jak dlouho od svatby mají vaši rodiče nebo dokonce vy ?  Ono spokojené 

manželství není samozřejmostí, je to vztah, kde je občas třeba zatnout zuby,odpouštět,  pohladit 

nejen po tváři, ale i po duši, který je třeba každodenně rozvíjet. A proto si v tomto týdnu trochu zapá-

trejme v paměti a připomeňme si hlavně ty pěkné chvíle, které jsme spolu prožili. A víte, jak se výročí

té vaší svatby  jmenuje?Jmenují se podle dárků, kterými se manželé obdarovávají . 1. bavlněná,  

2.papírová, 3.kožená, 4.květinová, 5.dřevěná, 6.železná, 7.vlněná., 8. bronzová,  9.měděná, 10.cínová,  

11.ocelová,  12.hedvábná, 13.krajková,  14.slonovinová,  15.křišťálová,  20.porcelánová, 25.stříbrná,  

30.perlová,  35.korálová,  40. rubínová, 45.safírová,  50.zlatá, 55.smaragdová, 60.diamantová,  65. 

kamenná  a 70.platinová a 75.nebeská nebo korunovačních klenotů.  Já vám přeji, abyste se          

dočkali alespoň té kamenné.   - li -       

SEZNAM DOMŮ PODLE CHARAKTERU A POVAHY K 30.06.1930

Malorolník - pozemky do 3 ha, rolník - pozemky 10 ha, zemědělství - pozemky nad 10 ha                  
V příštím čísle Vám prozradíme charakter a povahu budov dalších čísel.           -  li  -



Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 5.  prosince 2011 a projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Poděbradská, J. Hrenáková, J. Čečrdle, J. Procházka, 

- Na základě informace starosty o jednání na Krajském úřadu, odboru ŽP, bylo dohodnuto, že žádost o dotaci ze Stře-
dočeského fondu životního prostředí a zemědělství bude podána na dostavbu kanalizačních stok A,C a D pro odvod 
odpadních vod. Na VZ bude projednáno a přijato příslušné usnesení. Zároveň bude nutno zrušit usnesení pro podání 
žádosti na revitalizaci rybníka v Heřmanově.                 
- Starosta seznámil přítomné s projektem ing. Vrány na rekonstrukci sportovišť u základní školy a celkovou rekon-
strukci malé budovy školy. Na tuto akci měl v záměru prostřednictvím obce požádat o dotaci ministerstvo školství. 
Protože však nebyl vypsán vhodný dotační titul, navrhnul podat žádost do Fondu rozvoje měst a obcí Středočeského 
kraje. Do tohoto fondu však obec hodlá podat žádost o dotaci na rekonstrukci kulturního domu, to z toho důvodu, že 
zejména přísálí je ve špatném technickém stavu. Příslušné usnesení ZO na podání žádosti do FROMu na opravu KD 
již bylo přijato na VZ dne 14. 9. 2011.                                 
-  Dle sdělení ředitelky ZŠ a MŠ k 31. 12. 2011 skončí funkční období školské rady. Požaduje tedy navržení a odsou-
hlasení zástupce zřizovatele do školské rady. Po projednání v poradě podá starosta na veřejném zasedání návrh na 
zvolení místostarosty Jaroslava Kováře.                 
- Starosta seznámil přítomné s návrhem Rozpočtového provizoria. Nebylo k němu připomínek. Schválení Rozpočto-
vého provizoria bude provedeno usnesením ZO na veřejném zasedání 13.12.2011.                 
- Starosta podal zprávu o průběhu konání sněmu SMOR. V rámci jeho konání podal ing. Loskot, předseda Svazku 
měst a obcí pro zajištění dopravní obslužnosti, informace o současném stavu a jednání ohledně dopravní obslužnosti 
v rámci okresu Rakovník a Středočeského kraje.                 
- Starosta podal zprávu o plnění smluv o finanční kompenzaci za souhlas s umístěním fotovoltaických elektráren na 
katastru obce za rok 2010.                  
- Obci byla doručena třetí nabídka na opravu zábradlí mostu u Bílků od firmy Kovorako s.r.o. za cenu 50 tisíc bez 
DPH. Tato cena je ze všech nabídek nejnižší. V nabídce není uvedena výška zábradlí, proto bude vyžádána doplňují-
cí informace.                  
- Byl podepsán dodatek na rok 2012 ke smlouvě s firmou Becker Kralovice na zajištění odpadového hospodářství. 
Cena je navýšena o inflaci ve výši 1,9 % a zvýšení sazby DPH.                   
- Starosta předal přítomným dopis z Měú Rakovník odboru ŽP, týkající se likvidace odpadních vod, včetně dotazníku 
pro občany, jakým způsobem likvidují odpadní vody z domácností. Dotazníky budou v příštím roce rozneseny obča-
nům. Ti by jej měli vrátit na odbor ŽP.                 
- Starosta dal k diskusi výši stočného na rok 2012 Na jeho návrh bylo dohodnuto ponechat pro občany stočné pro rok 
2012 ve výši 40,- Kč za 1 m3, včetně DPH. Vzhledem ke zvýšení sazby DPH z 10 na 14 % se tímto reálný příjem do 
pokladny obce  sníží.                               
- Starosta informoval o založení černé skládky za Zámeckým parkem. Nalezl zde materiály svědčící o pachateli toho-
to deliktu. Vše bylo oznámeno na Obvodní oddělení Policie ČR v Hořesedlích. Tou bylo obci po měsíci sděleno, že 
se tento přestupek nepodařilo konkrétní osobě prokázat a věc proto odložila. Tato černá skládka, spolu s třemi další-
mi na obecních katastrech, byla zaměstnanci obce odstraněna a uložena do kontejnerů ve sběrném dvoře obce.                        
- Starosta informoval o termínech konání adventních koncertů v kostele sv. Petra a Pavla.              
- Členové zastupitelstva otevřeli diskusi k malé návštěvnosti restaurace Kino. Jednou z možností je pořádání více 
kulturních a společenských akcí v průběhu roku.                 
- Zastupitelstvo pověřilo starostu, aby na posledním veřejném zasedání poděkoval Redakční radě Kolešovických listů 
za jejich dobrou přínosnou práci ve prospěch obce a jejích občanů.                 
- Rakovnicko o.p.s. zaslalo nabídku zařazení prezentace obce do brožury Turistického průvodce Rakovnickem za 
úplatu. Bylo dohodnuto prezentovat obec v této brožuře v rámci Mikroregionu Kněževes.

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJEOBECNÍ ÚŘAD INFORMUJEOBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE———ČINNOST ZASTUPITELSTVA ČINNOST ZASTUPITELSTVA ČINNOST ZASTUPITELSTVA 

3. NAROZENINY 
Pravidelní čtenáři našich listů si možná všimli, že se od letošního ledna spolu setkáváme již čtvr-

tým rokem. Tři roky života, tři roky práce, radostí, starostí i dobrých pocitů. Možná i vaší nespo-

kojenosti. Občas slyšíme pochvalu i připomínku od vás čtenářů. Z obojího máme radost. Tím se po-

tvrzuje, že naše práce není zbytečná, že zprávy z obce obyvatele zajímají a čtou je pozorně.  Já 

přeji všem pravidelným i náhodným čtenářům, aby v listech nacházeli vždy jen dobré zprávy  a za-

jímavé čtení i v dobách příštích. Čímž vlastně přeji KL, aby  vycházely i nadále.                                  

- li-                                                                                                  



STATISTIKA OBECNÍHO ÚŘADU ZA ROK 2011STATISTIKA OBECNÍHO ÚŘADU ZA ROK 2011STATISTIKA OBECNÍHO ÚŘADU ZA ROK 2011

Počet obyvatel k 31.12.2011 850  obyvatel Z  toho Muži 433 Ženy 417

věk nad 18 let Muži 344 Ženy 355

do věku 18 let  Muži 89 Ženy 62

Průměrný věk obyvatel 41,65 let  

Rozložení obyvatel podle pohlaví Muži 51 % Ženy 49 % 

Zastoupení rodin podle počtu dětí 0 dětí 

77 % rodin 

1 dítě 

11 % rodin 

2 děti 

9 % rodin 

3 a více dětí

3 % rodin 

Počet narozených dětí  

Počet občanů odhlášených z trvalého pobytu 15 občanů 

Počet občanů přihlášených k trvalému pobytu 33 občanů  

Počet úmrtí na správním území obce 7 úmrtí  

12 dětí 

Zastupitelé obce se sešli na pracovní poradě 16.1.2012 a projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Hrenáková, J. Čečrdle, T. Hrenák,  J. Kozlerová,                   

- Termín konání veřejného zasedání je úterý 31. ledna 2012 od 18-ti hodin na přísálí kulturního domu.                        
-  Obec prodává 2 domy na návsi u kostela č.p. 29 a č.p. 89 za celkovou cenu 2 miliony Kč. Do budoucna je třeba 
zvážit zda je tato částka v současné době odpovídající, či zda bude nutné přistoupit ke snížení ceny. K tomuto bude 
ještě diskutováno na příštích poradách. Případná nová cena bude projednána na veřejném zasedání.                             
- Přítomní zastupitelé byli seznámeni s výsledkem výběrového řízení na výstavbu plynovodního potrubí a dešťové 
kanalizace pro lokalitu „Na tržišti“. Starosta jmenoval komisi pro otevírání obálek ve složení : ing. Jaroslav Satran-
ský, Bohuslav Pelikán a Marcela Holá. Dále jmenoval komisi pro hodnocení nabídek ve složení : ing. Jaroslav Sat-
ranský, Bohuslav Pelikán a Marcela Holá. Ze 4 nabídek byla jako ekonomicky nejvýhodnější vybrána nabídka firmy 
Esta s.r.o. Kladno s celkovou cenou ve výši 753.832,- Kč. Na základě jednání hodnotící komise vydal starosta roz-
hodnutí zadavatele, obce Kolešovice, o výběru nabídky. Financování výstavby bude zařazeno do rozpočtu obce na 
rok 2012. Na tuto akci není dotace. Budou tedy použity rozpočtové prostředky obce s tím, že plynovodní potrubí 
bude prodáno firmě RWE za cenu 235.000,- Kč. Na tuto částku je již podepsána smlouva o budoucí smlouvě kupní.                 
- V listopadu loňského roku byli zastupitelé seznámeni s návrhem omezení parkování kamionů na veřejných pro-
stranstvích, se kterým souhlasili. Poté ještě došlo k diskusi mezi obcí a Domovem Kolešovice jak řešit prostranství 
před zámkem. Před umístěním vodorovného značení „Zákaz zastavení“ bylo upřednostněno vyznačení parkoviště 
pro osobní vozy. Toto bude ještě konzultováno s Odborem dopravy Měú Rakovník.        
- Oprava Zámecké zdi byla v termínu ukončena. Obec vypracovala závěrečné vyhodnocení akce se závěrem, že zá-
vazné parametry, ve kterých byly během výstavby na základě souhlasu Středočeského kraje jako poskytovatele dota-
ce provedeny změny, byly splněny. Na základě vyhodnocení akce byla obci proplacena poslední část dotace ve výši 
175.000,- Kč. Celková výše dotace z Fondu památek Středočeského kraje přidělená obci činila 700.000,- Kč.                 
- Starosta seznámil přítomné s návrhem na stanovení sazby za odvoz odpadních vod. Hodinová sazba traktor + fekál 
600,- Kč bez DPH. Paušální sazba na správním území obce pro podnikatele a občany, kteří se odmítnou připojit na 
hlavní kanalizační řad, je stanovena ve výši 200,- Kč bez DPH na jeden odvoz. Zde se vychází z údaje od obsluhy 
traktoru s fekálem, že průměrná doba pro načerpání, dopravu tam i zpět a vypuštění odpadních vod z území obce činí 
průměrně 20 minut. Pro zákazníky z jiných obcí se bude vycházet ze skutečné doby potřebné pro dopravu tam a zpět, 
včetně načerpání a vypuštění odpadních vod.                 
- Starosta seznámil přítomné zastupitele s tabulkou vypracovanou ředitelkou ZŠ PaeDr. Vladimírou Hartmannovou. 
Tato tabulka obsahuje skutečný počet žáků na I. a II. stupni ZŠ pro školní rok 2011 – 2012 a výhled počtu žáků na 
2012 až 2016. Průměrný počet žáků na II. stupni je odhadnut mezi 18 až 20 žáky na jednu třídu. Tato tabulka byla 
zpracována na základě požadavku starosty. Důvodem jejího zpracování je získání podkladu pro boj obce za zachová-
ní II. stupně na naší základní škole. Pokud by prošel návrh ministra školství na „optimalizaci“ financování regionál-
ního školství, kdy optimální počet žáků v jedné třídě na II. stupni je 24 až 26, znamenalo by to pro obec jako zřizova-
tele doplatit na platy učitelům na II. stupni více jak 1 mil. Kč. Bylo by pak na zvážení zda doplatit a II. stupeň zacho-
vat, či nedoplatit a II. stupeň na naší škole ke škodě všech zrušit.                  
- Starosta představil návrh rozpočtu na rok 2012. Hlavními výdajovými položkami jsou: spoluúčast obce k žádosti o 
dotaci na výstavbu kanalizace v druhé polovině obce ve výši 4 mil. Kč, plynovod a dešťová kanalizace 750 tis. Kč, 
výměna oken v základní škole 1.672.000,- (výdaj je kryt dotací Středočeského kraje), odpočinková zóna u Zámecké-
ho rybníka 637.000,- (výdaj je kryt dotací z Programu rozvoje venkova) a spoluúčast k dotaci na rekonstrukci kultur-
ního domu ve výši 535.000,-. Po jeho upřesnění bude rozpočet zveřejněn poté projednán a schválen na veřejném 
zasedání zastupitelstva obce.



ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE 

Hurá do školky
Zápis do mateřské školy se koná dne 28.února 2012.

Zveme rodiče s dětmi, které dovrší ve školním roce 2012 – 2013 věku 3 let.

Zápis bude probíhat v mateřské škole v době od 8.00 do 16.00 hod.

( Rodiče  přinesou s sebou rodný list a průkaz zdravotní pojišťovny dítěte).

V rámci předmětu Ekologie   jsme dne 18.1.2012 udělali po-
kus s tříděním a odkládáním PET lahví do určených ( žlutých) 
pytlů.

První pytel  - byl plný nezmačkaných PET lahví v počtu 35 ks.           
Druhý pytel - byl plný nezmačkaných PET lahví v počtu 33 ks            
Tento rozdíl byl způsoben velikostmi PET lahví ( někde byly i 
1,5 l lahve, které jsou menší).         
Lahve jsme vysypali a svou vlastní vahou  sešlapali na placky.          
Takto upravené jsme je začali ukládat do jednoho z pytlů.

Závěr byl úžasně šokující.

Nejenže se vešlo všech 68 lahví do jednoho pytle, ale museli 
jsme ještě shánět další lahve. Bez problémů jsme jich nandali 
do jednoho pytle 85 a ještě by se jich několik vešlo ( asi 90 
celkem). Asi se ptáte a říkáte si – „A co my s tím?“

Stojí za zamyšlení, kolik by se ušetřilo peněz  i pytlů, pokud by 
se všichni z celé obce řádně snažili lahve mačkat a sešlapovat.

V naší uspěchané době se všichni oháníme špatnou ekologic-
kou situací .Tak se přestaňme ohánět a pojďme něco udělat. 
Správně sešlápnutou PET lahví to může třeba začít :)

Žáci speciální třídy V. B, ZŠ Kolešovice , 
třídní uč. Martina Charvátová Svobodová DiS.

_______________________________________________

A my dodáváme, že odvoz 1 pytle stojí obec zhruba 24,- Kč     
a v loňském roce bylo odvezeno 1633 pytlů. 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Projektové vyučování

Od pondělí 19.prosince do středy 21. prosince proběhlo 
projektové vyučování. Projektový týden byl plný zají-
mavých činností spojených s Vánocemi.

Jarmark

Vánoční jarmark se uskutečnil ve středu 21. prosince. 
Vystoupení žáků bylo vzhledem k státnímu smutku na 
doporučení ministerstva školství zrušeno.

Den otevřených dveří

Naše škola se stále podle finančních možností moderni-
zuje.  A s tím jsme se chtěli pochlubit. Ve středu  11. 
prosince si mohli zájemci školu projít a vidět změny, ke 
kterým ve škole došlo a co nového jsme pořídili.

Zápis do první třídy

V pátek 20. ledna se uskutečnil zápis do první třídy, ke 
kterému přišlo 20 dětí.                                   - jp -

Co nás čeká? 

- od 23. ledna do 29. ledna 2012 lyžařský výcvik      
- v úterý 31. ledna pololetní vysvědčení             
- v pátek 3. února pololetní prázdniny             

- jarní prázdniny od 20. února do 26. února 2012

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice 

děkuje firmě Autodílna Sýkora a zejména 

panu Luďku Sýkorovi za sponzorský dar 

5.000,- Kč. 

Děkujeme firmě Battex Slaný a zejména pak 

obchodnímu řediteli Mgr. Pavlu Veselému za 

sponzorský dar 20.000,- Kč. 



TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE 

V právě probíhající zimní přestávce jsme se zeptali na 
pár otázek Tomáše Kozlera - trenéra A mužstva.

Ukázala podzimní část sezóny, že má Lev na to, aby 
se vrátil ihned po roce znovu mezi okresní elitu? Jak 
jsi byl celkové spokojen s předvedenou hrou a s     
proměňováním šancí?
Určitě, tým má na to, aby postoupil zpět do II. třídy. 
Myslím, že hra, až na malé drobnosti, byla k mé spoko-

jenosti. Kde to vázne, je proměňování šancí. V tomto 
pohledu je na můj vkus malá úspěšnost.

Nakolik jsi spokojen s dosaženým bodovým ziskem?
S bodovým ziskem musím být spokojený, ovšem mini-
málně v domácím zápase s "béčkem" Lán jsme 2 body 
po remíze 2:2 zbytečně v samém závěru ztratili.

Který podzimní zápas patřil k nejpovedenějším a 
který naopak k nejhorším?
Nejlepší zápas jsme odehráli v domácím prostředí s 

Pustovětami, po tomto zápase panovala jak s předvede-
nou hrou, tak i s výsledkem naprostá spokojenost. Co se 
týče toho nejhoršího zápasu, to bylo utkání v Čisté. 

Tam jsme se hlavně v první půli prezentovali opravdu     
tragicky, a zlepšený výkon ve druhém poločase už na 
body nestačil.

V čem tkví největší síla týmu?
Určitě v tom, že v naprosté většině zápasů dokážeme 
soupeře přehrávat a zatlačit ho před jeho vlastní     

branku. A i když se například v Srbči výsledkově       
nezadařilo, herně jsme domácí jednoznačně přehráli a 
dokázali jsme je dostat pod souvislý tlak.

Jak bys ohodnotil ofenzivu, respektive defenzivu?
V útoku jsme silní, i když, jak už jsem řekl, je potřeba je 
více se gólově prosazovat. Defenziva mužstva pracuje 

dobře, máme 2. nejlepší obranu soutěže, o jednu      
branku. Plno branek jsme pak dostali ze zbytečných 
ztrát míče uprostřed hřiště, na tom je potřeba zapraco-

vat.

Vyzdvihl bys po polovině soutěže výkony některých 
konkrétních hráčů?
Nerad hodnotím jednotlivce, protože mnohem důležitěj-
ší je pro mě týmový výkon. Ocenit bych chtěl určitě Jar-
du Kováře, to je přesně ten hráč, který pracuje pro celý 

tým. V obraně pak Kuba Vicjan.

Byla tréninková morálka dle představ?
Docházka byla celkem ucházející. Ke konci však už kle-

sala, hlavně vinou postupně se měnícímu času a pra-
covnímu vytížení některých hráčů. Ale co se týče této 
stránky, tak spokojenost.

Na kdy je naplánován začátek zimní přípravy? Jak 
bude vypadat?
Trénovat začínáme v sobotu 7. ledna 2012, dále pak 

úterky - to budou na programu venkovní tréninky, pát-
ky hala a soboty jak venkovní trénink, tak potom hala. 
Od 25. února nás pak čeká každy víkend zápas na 

umělé trávě v Rynholci, v rámci zimního turnaje. První 
přípravný zápas bych však chtěl sehrát ještě o 2 týdny 
dříve. Na přelomu února a března je v jednání také 

krátké soustředění (středa - sobota, nebo neděle), zde je 
však podmínka alespoň 15 lidí, pak to bude mít nejaký 
efekt.

Co nějaké posily pro jarní boje?
Oslovili jsme asi 3 hráče. Jednoho do obrany, 2 do ofen-
zivy, uvidíme jak dopadnou jednání o jejich uvolnění z 
mateřských klubů.
Závěrečná otázka. Tým je po polovině soutěže na 
prvním místě tabulky, kdo bude podle tebe patřit na 
jaře k jeho největším konkurentům o postup?
Mezi největší konkurenty řadím Olympii Rakovník, 
Srbeč a pak také Lány B. Hned první jarní souboj do-
ma se Srbčí, která je mnohem silnější na svém hřišti 

než na hřištích soupeřů, může hodně napovědět. Lámat 
chleba se pak bude na Olympii.

Za TJ ČLK, Michal Štícha 

BŘEZEN

1.3.   Březen za kamna vlezem                

7.3.  O svatém Tomáši bředne sníh na kaši   

10.3. Čtyřicet mučedníků – čtyřicet mrazíků 

19.3. Svatý Josef naštípe dříví a Panna Marie 

zatopí                               

20.3 Na svatého Jáchyma, skončila se už zima

LEDEN

1.1.  Na Nový rok o slepičí krok              

16.1.  Na svatého Marcela leze zima do těla             

19.1.  Na svatého Knuta přichází zima  krutá             

21.1    O svaté Anežce od kamen se nechce     

22.1.  Na svatého Vincence seď doma u pece  

26.1.  Na svatého Polykarpa sněhu plná každá   

škarpa

ÚNOR

1.2.     Únor bílý pole sílí                

2.2.     Na Hromnice o hodinu více                           

2.2.     Na Hromnice musí skřivánek vrznout, i   

kdyby měl zmrznout               

3.2.    Na svatého Blažeje slunce ještě nehřeje 

5.2.    Svatá Agáta bývá na sníh bohatá              

9.2.   Svatá Aolena v mlhu často zahalena      

13.2.  O svatém Řehoři mrazy přituhnou a vše       

moří                                    

22.2.  Když mrzne na Petra nastolení mrznout 
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KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE . . .KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE . . .KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE . . .

VÁNOCE JSOU ZA NÁMI

Vánoce jsou minulostí a my už můžeme jen vzpomínat. 
Jaké byly? Pro každého z nás jiné, jen to počasí jsme 

měli všichni stejné. Celý vánoční čas bez sněhu. Pár 

sněhových vloček pro štěstí spadlo, ale to bylo vše. 
Prostě Vánoce na blátě. Doba vánoční (první adventní 

neděle)  může začít nejdříve 27. listopadu nebo nejpoz-

ději 3. prosince a končí Třemi králi 6. ledna následující-
ho roku.

VÁNOČNÍ STROMEČEK o Vánocích nechybí v žádné 

domácnosti a v současnosti ani na náměstích měst  a 

obcí v době adventní. Pamatuje si někdo, odkud se 

vánoční stromeček vzal?  A proč ho s láskou zdobíme 

pro několik málo dní?  Katolická církev považovala 

zdobení stromů za pohanský zvyk a krutě ho pronásle-

dovala. Až na konci 16. století se smířila s vánočním 

stromečkem. Věčně zelené větve stromku měly na 

příště symbolizovat věčný život přislíbený Kristem 

věřícím a připomínat jim rajský strom Adama a Evy, 

kteří slaví svůj svátek o Štědrém dnu.                                                                                                                                                                                                                       

ADVENT, ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMKU

Vánoční stromek jsme v loňském roce připravili trochu 
jinak než jste byli zvyklí.  Například stromek zdobily 

vánoční mašle a rozsvítil se první adventní prosluněnou 

neděli 27. listopadu. U stromku nás přivítal pan starosta 
Martin Dvořák. A pak už žákyně Základní umělecké 

školy z Rakovníka, Markéta Brabcová, Kateřina       

Vopatová, Jessica Cussacková, Kateřina Nosková a   
Kateřina Stupková s paní učitelkou Petrou                 

Martinovskou hrály na kytary, flétnu a zazpívaly vánoč-

ní koledy. Žáci naší školy, Kateřina Pelikánová, Kateři-

na Veverková, Eliška Lenochová a Ondřej Novák  nám 
u stromku přednesli vánoční říkadla.  Na závěr ještě pan 

starosta přítomným popřál krásné vánoční svátky a po-

zval je na připravované vánoční koncerty. Pro zahřátí 
byly připraveny teplé nápoje, které rozlévaly kolešovic-

ké ženy.    Ještě jednou děkujeme všem, kteří se na pří-

pravě podíleli ( p. starosta, R. Dvořák, B. Pelikán,       
M. Holá, M. Brabcová, J. Poděbradská ). Manželům 

Trojáčkovým děkujeme za krásný stříbrný smrk.                                                                                

Ten i přes útoky nenechavců, kteří si odnesli ozdoby 

vydržel až do ledna 2012. -  jp -

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA

Sv. Mikuláš se svými pomocníky dorazil na sál kulturního domu o pár dní dříve než do domácností s dětmi. Již 

v neděli 3. prosince dopoledne se děti dobře bavily a čekaly, až se sv. Mikuláš s čertem a andělem objeví a hodným 

dětem rozdá ze svého velkého mikulášského koše nadílku. Čekání si děti krátily s panem Ladrou a jeho spolupracov-

níky soutěžemi a tancem. Všechny děti byly hodné a žádné si čert neodnesl. Jen spokojené děti si odnesly mikuláš-

skou nadílku a drobné dárečky z oblíbené tomboly. Vše pro malé děti připravily členky ČSŽ Kolešovice.

-  jp  -



SILVESTR  SV. SILVESTRA ( 31. PROSINCE )

Silvestr slavíme, protože je to poslední den v roce. Je to, 

ale hlavně den zasvěcený památce papeže Silvestra I. ( vý-

chodní církev slaví tento svátek až 2. ledna ).  Silvestrovská 

noc  získala na významu, až když se v průběhu 16. století ve      

většině západokřesťanských zemích ustálil kalendář. Posled-

ní den   kalendářního roku se v církevních kruzích velké obli-

bě netěšil.  Silvestr je jedním z prvních uctívaných světců a 

jeho  kult se rozšířil do celé Evropy ( nejdříve v Německu). 

Proč právě svátek sv. Silvestra? Papež Silvestr I. vládl 

v době, kdy skončil věk divokého pronásledování křesťanů a 

začal věk nový . Žil  na konci dějin starověkého světa a sou-

časně na počátku nové epochy psané křesťanskou církví. 

Svátek muže žijícího na rozhraní dvou světů, tak dnes oddě-

luje minulost, kterou prožíváme, od budoucnosti, která prá-

vě začala.

SILVESTROVSKÉ VESELÍ A VÍTÁNÍ NOVÉHO ROKU 

2012

Silvestrovská zábava se v sobotu 31.prosince 2011 poprvé 
uskutečnila na sále místního kulturního domu z iniciativy  
majitelky restaurace pí. Zingrové. K poslechu a tanci hrála 
paní  Anna Ryvolová s kolegou a připraveno bylo studené 
občerstvení a dostatečné množství nápojů. A také pěknou cenu 
mohli návštěvníci získat při slosování vstupenek. Takový   
soudek Krušovického piva se k oslavě jistě hodil. Pobavit se 
přišla hlavně mladší generace a tak : „Pokud bude zájem jsme 
připraveni stejnou akci pro návštěvníky připravit i letos,“ řekla 
mi paní Zingrová, která by ráda poděkovala těm, kteří se   
první silvestrovské zábavy zúčastnili. Já bych zase poděkovala 
pí. Zingrové za odvahu vyzkoušet něco nového.

VI. KONCERT PRO KAPLIČKU 

V podvečer před druhou adventní nedělí se v kostele sv. Petra a 

Pavla konal již „6. koncert pro kapličku“, který ve spolupráci 

s obcí zajistilo OS Zderaz. Slavnostního zahájení se ujala Lenka 

Nováková z OS Zderaz, která přítomným připomněla výčet prací, 
které na kapli proběhly v letošním roce: „Byly dokončeny veškeré 

tesařské práce, kaplička má novou střechu, včetně osazení sanktus-

níkové věžičky, nové vnitřní omítky, osazené okenice, byla 
zrestaurována vstupní vrata, která jsou mřížovaná a je možno    

nahlédnou do interiéru kaple. V interiéru uvidíte sochu sv. Jana    

Nepomuckého, při jejímž restaurování bylo odkryto několik vrstev 
polychromie, takže na soše je vidět, jak vypadala před mnoha le-

ty. Příští rok se musí stihnout venkovní omítky s výmalbou a okolní úpravy terénu. Celá naše píle a snaha vyvrcholí  

příští rok na svátek sv. Jana Nepomuckého, který je 16. května, kdy bude kaplička slavnostně vysvěcena“ (přesný 

termín bude upřesněn), uzavřela členka OS Zderaz.  Starosta obce Martin Dvořák na začátku svého projevu uvedl, 
že kaple měla velké štěstí, neboť si ji OS Zderaz vybralo před pěti lety jako jednu z nejzchátralejších kaplí v okolí. 

Kdyby se kaple ve Zderazu neopravila, po letošní zimě by zbyla halda kamení a sutě. Starosta také shrnul dosavadní 

aktivity na záchraně kaple, poděkoval za příspěvky Nadaci občanského fóra a Purkyňovy nadace, jejíž předseda pan 
Dr. Černý se koncertu také zúčastnil. Na příští rok připravujeme žádost o dotaci z Ministerstva kultury ČR prostřed-

nictvím obce s rozšířenou působností, jejíž částka bude použita na dokončovací práce na kapli, uvedl starosta. Na 

závěr svého projevu ocenil práci, poděkoval členům OS Zderaz a přítomným popřál hezké vánoční svátky. Poté se 

již začal samotný koncert, kdy se nejprve zaplněným kostelem nesly písně v podání vokální skupiny Všelijak, která 
rozdává radost při VŠE v Praze, která se představila zhruba v 10 skladbách. Poté vystoupila Hana Horká ze skupiny 

Asonance za doprovodu klavíristy Mirka Rokyty. Krásnou tečkou za celým koncertem udělal společný zpěv skupi-

ny Všelijak a Hany Horké. Na dobrovolném vstupném, jehož výnos putuje na záchranu kaple sv. Jana Nepomucké-
ho, bylo vybráno necelých 2.500,- Kč. Všem zúčastněným děkujeme! - bp -

NOVÝ ROK ( 1. LEDNA )

Římané původně počítali nový rok od 1. března. 

Roku 153 před n.l. nastoupil jako počátek nového 

roku 1. leden.

P.F.  Zkratka pro francouzsky psané blahopřání 

Pour feliciter ( Pro štěstí ), která se používá na 

novoročních pohlednicích.  

OHŇOSTROJ 

je působivé světelné představení vytvářené odpa-

lovanými  pyrotechnickými pomůckami při nejrůz-

nějších slavnostních příležitostech.  Ohňostroje 

byly odpalovány již ve staré Číně a jsou uznávány 

jako určitý druh umění. Pořádají se i světové 

soutěže. Tento druh umění je ale značně finanč-

ně náročný a pokud není dobře připraven může 

„umělce“ stát  život nebo velkou finanční ztrátu. 

V Guinnessově knize  rekordů je zaznamenán nej-

větší ohňostroj. Byl pořádaný v Portugalsku a 

v Dubaji.

Náš novoroční ohňostroj se do Guinnessovy knihy 
určitě nedostane, ale pro nás je ten nejhezčí, to    
dokazuje naše každoroční velká účast.  
Vánoční svátky byly bez sněhu a mrazivého poča-
sí. Stejné počasí bylo i na Nový rok a k tomu ještě 
zamračeno s deštěm. Sice v době odpálení oh-
ňostroje nepršelo, ale i tak se operativně raději pře-
sunul ohňostroj z obvyklého místa na fotbalové 
hřiště. O hudbu se postaral Martin Brabec a teplé 
nápoje opět rozlévaly členky z místního svazu žen. 

   -  jp -



ZPRÁVY Z DOMOVA KOLEZPRÁVY Z DOMOVA KOLEZPRÁVY Z DOMOVA KOLEŠOVICE  ŠOVICE  ŠOVICE  

je bojem proti ztrátě historické paměti národa – píší moudré knihy a mají pravdu. 

Krajina kolem nás je zázrak přírody a všechny ty kapličky, boží muka, křížky,   

smírčí kříže, rozcestníky, hraniční kameny, pomníky, které v ní nacházíme,  jsou 

spojeny s každodenním životem našich předků.  I  ty  malé, místního významu, jsou 

dokladem umělecké a řemeslné zručnosti generací před námi, patří k našim koře-

nům. Bývaly postavené jako vděk za záchranu života někoho milovaného, na       

památku bojů, ukončení válek,   často  na křižovatkách cest, aby se poutníci mohli 

u nich zastavit, odpočinout, zamyslet se, někteří pomodlit.  Bývaly. V minulé době 

se jim mnoho pozornosti nedostávalo, nové nepřibyly, ty staré chátraly, mizely. 

V současnosti se situace začíná měnit, ale  zase chybějí peníze. Přesto se objeví 

kaplička opravená, s upraveným okolím, přibude nová, postaví a opraví se křížek. 

Některým lidem jsou však trnem v oku. Křížek pod Ptačím vrchem nazývaný     

Francouzský kříž byl v roce 2007 opraven. Už v roce 2009 ho nějaký vandal porazil, litinovou část zlomil. Po 

opravě v roce 2010 byl vrácen na původní místo. Zaměstnanci dílen Rakochmelu ho vyztužili železem. Ale ani to 

neodradilo současné vandaly. V listopadu 2011 opět   někdo potřeboval ukázat svou sílu a křížek znovu porazil. 

Rozlámal se na několik kusů, část chybí. Co dodat? Jen hlupák musí dokazovat svou existenci silou  a             

vandalstvím. Třeba  časem  zmoudří.         -  li  -

ZÁCHRANA PAMÁTEK ZÁCHRANA PAMÁTEK ZÁCHRANA PAMÁTEK 

ZE ŽIVOTA V DOMOVĚ.

A jsme zase o rok starší, máme tu rok 2012 a doufejme, že bude 
alespoň tak dobrý, jako byl minulý. Poslední prosincové dny naši 
klienti prožívali opravdu svátečně, díky všem, kteří se na těchto 
akcích podíleli.
Znáte tradici Vánoc, jak jsme v Čechách začali slavit Vánoce a 
kde se vzaly? To a spoustu jiných tradic, zvyků a koled nám ve 
svém vystoupení v pátek 2. prosince předvedli pan Petr Kubec a 
slečna Jana Koutová. Do svého vystoupení zapojili i naše klienty.

Mikulášská besídka za hudebního doprovodu DUA B+B, kterou 
připravili naši zaměstnanci, proběhla v pondělí 5. prosince. Čertíci 
za pomoci personálu rozdali nadílku a došlo i na taneček nejen 
klientů, ale i čerta s andělem. A pak že se tyhle dvě mocnosti   
nemají rády......

Po třetí adventní neděli, v pondělí 12. prosince, nás přišly svým 
pásmem básniček a písniček potěšit děti z mateřské školy. Na   
závěr vystoupení rozdaly našim klientům drobné dárečky, které 
samy vyrobily.
Co se doma upeče, to se doma sní…..tak by se také dalo nazvat 
předvánoční pečení našich klientů, které se konalo 15. prosince. 
Práce šla našim ženám od ruky a pozadu nezůstali ani dva muži, 
kteří se akce zúčastnili také. Peklo se linecké cukroví a perníčky, 
které si uživatelé měli možnost následně nazdobit. Jak moc se 
pečení povedlo, ohodnotili všichni, kteří se sešli při vánočním 
posezení dne 22. prosince.
Se svým pásmem písniček, koled a povídáním o vánočních       
svátcích, nás přijel v pondělí 19. prosince pobavit pan Zdeněk 
Haifler, alias Šimon Pečenka. Před Štědrým dnem přišly popřát 
se svým pásmem děti ze základní školy. Vystoupení bylo moc 
hezké a ještě jednou bychom chtěli poděkovat všem, kdo se na 
akcích pro naše klienty podíleli.   

E



  Za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová

L I S T O P A D   

TEPLOTY V LISTOPADU [°C]
SRÁŽKY V LISTOPADU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2009 14,0 17.11.2009 - 1,0 01.11.2009 5,69 42,5 15,0 03.11.2009

2010 16,5 14.11.2010 - 7,5 27.11.2010 4,76 77,0 16,5 16.11.2010

2011 13,0 06.11.2011 - 6,5 13.11.2011 2,6 1,0 0,5 17.11.2011

P R O S I N E C  

TEPLOTY V PROSINCI  [ °C]
SRÁŽKY V PROSINCI 

[ l /m2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2009 10,0 07.12.2009 - 18,0 19.12.2009 - 1,13 71,0 11,0 31.12.2009

2010 4,0 11.12.2010 - 22,0 04.12.2010 - 5,93 62,5 10,5 25.12.2010

2011 10,0 04.12.2011 - 4,5 11.12.2011    2,78 47,0 19,0 05.12.2011

JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI 

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

V pátek 20. ledna se v místním hostinci sešla výroční 

valná hromada Sboru dobrovolných hasičů, na kterou se 
dostavila téměř polovina z 63 členů sboru. Po zahájení a 

schválení programu jednání následovalo vystoupení 

mladých hasičů, kteří již loni překvapili nacvičením 

krátkého divadelního představení a letos zvolili zpěv a 
především sestavu oblíbené zumby. Poté přednesl     

starosta sboru Václav Svítek zprávu o činnosti sboru za 

rok 2011. Zmínil se o počtu členů, o počtech zásahů 
jednotky požární ochrany (14 výjezdů), shrnul činnost 

mladých hasičů, kteří se v loňském roce sešli na 34 

schůzkách, zúčastnili se pěti soutěží  a v loňském roce 
také vystupovali jako figuranti na Kolešovické soutěži. 

Starosta poděkoval rozhodčím požárního sportu a hry 

Plamen za jejich aktivní činnost od okrskových po    

republikové soutěže (Jana Stárková, Jitka Zemanová, 
Jaroslava Čečrdlová, Martin Pouzar, Michaela          

Rudovská, Jiří Čečrdle). Dále vzpomněl památku před 

deseti lety zesnulého Jaroslava Hejdy, který byl dlouhá 

desetiletí aktivním členem sboru. Přítomné na závěr 
pozval na připravovaný hasičský ples 25. února 2012.

Následovala zpráva o hospodaření sboru přednesená 

pokladníkem Petrem Křížkem. Tomáš Lenoch poté 

přednesl plán činnosti sboru na rok 2012. Dalším bodem 
programu bylo ocenění členů sboru – stužku k medaili 

za věrnost obdrželi Miroslav Čečrdle ml. (20 let ve sbo-

ru), Marcela Holá (20 let), Václav Svítek (40 let) a    
Oskar Havlík (50 let). V diskusi promluvil host jednání 

starosta obce Martin Dvořák, který poděkoval hasičům 

za činnost, především zásahové jednotce, a pohovořil o 
materiální základně sboru, jejímž nejbolavějším místem 

je stav vozidla. Dále vystoupil velitel jednotky Petr 

Čečrdle s poděkováním aktivním členům a  vyzval 

k početnější účasti na výjezdech. Po schválení usnesení 
z jednání bylo jednání ukončeno a pokračovala volná 

zábava.

22.6. Kolešovice (odstranění padlého strom)

15.1. Děkov (čerpání vody) 30.7. Vrbice (zajištění podmáčené stodoly)

29.1. Kněževes (požár slámy v kotelně) 8.8. Klečetná (požár-pálení větví a dalšího materiálu)

5.2. Pšovlky (odstranění padlého stromu) 15.8. Děkov (technická pomoc  - podmáčený strom)

7.3. Hostokryje (technická pomoc v bioplynce) 3.10. Pšovlky (požár v bytě)

15.4. Hokov (požár lesa) 8.11. Hořesedly (požár pálení odpadu)

23.5. Nový Dvůr (požár lesa) 5.12. Hořesedly (technická pomoc na silnici R6)

ZÁSAHY JEDNOTKY V ROCE 2011



Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této      
rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.                  
Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z 
roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů. 
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L E D E N

J á n  P a v l í k  

Ú N O R

V a l e n t i n a  L i š k o v á  

A n n a  P o d o l k o v á  

J o s e f  T r o j á č e k  

J i ř í  S e m a n       

PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO         PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO         

DALŠÍCH LETDALŠÍCH LET

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce 
každý rok 

NAROZENÍ NOVÝCH OBČÁNKŮ OSLAVA ŽIVOTNÍHO JUBILEA

Putu  Kev in  Špáňa   *  24. října 2011       

Dominik  Kul ina  *  10. listopadu 2011

Kevinovi a Dominikovi přejeme krásný a spokojený život. 

Šťastným rodičům blahopřejeme ! 

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ KOLEŠOVICE ZVE NA SVŮJ TRADIČNÍ       

H A S I Č S K Ý  P L E SH A S I Č S K Ý  P L E S ,,

KTERÝ SE KONÁ V SOBOTU 25. ÚNORA 2012 OD 20 HODIN NA SÁLE KULTURNÍHO    

DOMU KOLEŠOVICE. K TANCI A POSLECHU HRAJE KAMPANUS. VSTUPNÉ: 70,- KČ. 

SRDEČNĚ ZVOU POŘADATELÉ !

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ    

ZO KOLEŠOVICE            

pořádá v sobotu 11. února 2012 

od 8 do 14 hodin výstavu          

holubů, králíků, drůbeže,     

drobného zvířectva a okrasného 

        ptactva.     

Srdečně zvou pořadatelé !

KDY A KAM ZA KULTUROU . . .KDY A KAM ZA KULTUROU . . .KDY A KAM ZA KULTUROU . . .

Český svaz žen Kolešovice zve rodiče i   

naše nejmenší na tradiční 

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL, 

   který se koná v sobotu 10.3.2012        

od 10 hodin na sále kulturního domu.        

K tanci a pro zábavu hraje Jiří Ladra.                       

Vstupné děti 20,- Kč, dospělí 40,- Kč. 

V poslední době dochází v obci ke krádežím kanalizačních roštů, krytů kanalizačních šachet a vík od 

žump. Hrozí nebezpečí pádu člověka do těchto nezajištěných prostor a tím újmě na zdraví, snad i   

životech. Krádeže byly nahlášeny Policii ČR. Žádám proto všechny občany o opatrnost a zájem o dění 

v obci.  Martin Dvořák, starosta obce  




